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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 27 
DE JULIOL DE 2023 
 
Vacarisses, a 27 de juliol de 2023, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas i Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Excusa la seva absència : Jasone Mendizabal Mendizabal 
 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
  

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA,  D’ACORDAR LES FESTES LOCALS DE VACARISSES  
PER A L’ANY 2024.- 
 
Vista l'Ordre EMT/153/2023,  de 29 de maig,  del Conseller d’Empresa i Treball ,  per la qual 
s'estableix el calendari oficial de festes laborals de Catalunya per a l’any 2023, publicada el DOGC 
núm. 8935, de 13 de juny de 2023. 
 
D’acord amb l’article 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d’octubre, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei de l’Estatut dels treballadors, de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter 
local, i d’acord amb el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, les dues festes locals seran fixades per 
Ordre del Departament d’Empresa i Treball, a proposta dels municipis respectius. 
 
Tanmateix, l’article 30.7 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques, preveu que el calendari aprovat per les Comunitats Autònomes 
comprendrà els dies inhàbils de les Entitats Locals corresponents al seu àmbit territorial, a les quals 
serà d’aplicació. 
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Vist que conforme l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, l’adopció d’aquest acord és 
competència del Ple de la Corporació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior,  reunida el dia 19 de juliol de 2023,  ha 
dictaminat, al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
 
 A C O R D  
 
PRIMER.- Determinar com a festes locals de Vacarisses per al 2024  , els dies 28 de març  i 24 de 
maig. 
 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de  
Catalunya. 
 
Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents assistents a l’esmentada 
sessió.  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 
 

A FAVOR x  x  x  x  x  x   
EN CONTRA              

ABSTENCIONS             
 

 
 

1.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER 
SUPLEMENTS DE CREDITS FINANÇATS AMB ROMANENT DE TRESORERIA.-  

Resultant que, mitjançant providència de l’Alcaldia s'ha incoat expedient de modificació del 
pressupost mitjançant suplements de crèdits finançats amb el romanent líquid de tresoreria per 
a despeses generals procedent de la liquidació del pressupost de l'exercici 2022 tenint en compte 
la suspensió de les regles fiscals. 
 
Resultant que l'activitat que promou aquest Ajuntament a l'àmbit de les seves competències 
exigeix la realització de despeses de caràcter específic i determinat per als quals no existeixen o 
són insuficients els crèdits existents del vigent pressupost i que no poden demorar-se fins 
l'exercici següent, atès que podrien perjudicar-se els serveis i activitats que presta l'Ajuntament. 
 
Vist l'informe emès per la Intervenció Municipal sobre el compliment dels objectius d'estabilitat 
pressupostària i regla de despesa, i sobre la possibilitat d'utilització del citat romanent de 
tresoreria per a despeses generals que consten en l'expedient i tenint en compte la suspensió de 
les regles fiscals acordada per l'Acord del Consell de Ministres de 6 d'octubre de 2020, presentat 
al Congrés dels Diputats el 13 d'octubre de 2020 per a la seva autorització, i aprovat per aquesta 
Càmera en sessió de 20 d'octubre de 2020. Així mateix, conforme a l'Acord del Consell de 
Ministres de 27 de juliol de 2021, aprovat pel Congrés dels Diputats en sessió de 13 de setembre 
de 2021, es manté la suspensió de les regles fiscals per a l'exercici 2023. 
 
Considerant el que preveu l'article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i l'esmentat article 
36.1-c) del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI 
de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos. 
 
 
En virtut del que s'ha exposat, previ dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior, 
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reunida en sessió ordinària del dia 19 de juliol 2023, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del 
següent: 
 

ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits mitjançant suplements de  
crèdits finançats amb el Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, el resum de la qual 
és el següent: 
 

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Mod. que es 
proposa 

Crèdits finals 

1532 210 Treballs realitzats per altres empreses  111.498,88 € 20.000,00 € 131.498,88 € 

334 226 Activitats Culturals 56.564,71 € 15.000,00 € 71.564,71 € 

924 226 Activitats Participació Ciutadana 7.972,57 € 5.493,04 € 13.465,61 € 

Total modificacions 111.498,88 € 40.493,04 € 131.498,88 € 

 
 
SEGON.- Declarar necessàries i urgents les referides despeses i la insuficiència d'altres mitjans 
per al seu finançament, que es realitzarà mitjançant el Romanent Líquid de Tresoreria per a 
Despeses Generals per l'import de la modificació. 
 
 

Romanent previ 3.189.144,47 

 -Prov. Insolvències 778.794,08 

Romanent de projectes amb finançament afectat 794.974,47 

Romanent per despeses generals 1.615.375,92 

D.P.A  + D.I.P.P 0,00 

Romanent  previ ajustat 1.615.375,92 

Romanent de despeses generals de projectes i despeses generals amb finançament 
afectat 569.465,21 

Romanent despeses generals per despeses compromeses (A,D,AD) 581.316,03 

Romanent per dotació de Provisió contingències 424.101,64 

Amortització del deute 0,00 

Romanent per despeses generals 40.493,04 

Romanent per despeses generals utilitzat en aquest expedient 40.493,04 

Romanent per despeses general lliure  0,00 

 
 
TERCER.- Exposar al públic l'aprovació inicial al tauler d'anuncis i al Butlletí Oficial de la 
Província per un període de quinze dies hàbils, comptats des del dia següent a la seva publicació 
al Butlletí Oficial de la Província, posant a disposició del públic la documentació corresponent, 
durant l'esmentat termini els interessats podran examinar la documentació i presentar 
reclamacions davant el Ple de la Corporació. 
  
 
QUART.- Que es doni compte al Ple de l'Ajuntament de les reclamacions i suggeriments que es 
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formulin, que es resoldran amb caràcter definitiu, o en cas que no es presentin, l'acord provisional 
s'elevarà automàticament a definitiu. 
  
CINQUÈ.- L'acord d'aprovació definitiva i el resum per capítols de la modificació de crèdits haurà 
de publicar-se al Butlletí Oficial de la per a la seva vigència i impugnació jurisdiccional. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que del romanent de Tresoreria quedaven aproximadament 
40.000 € i la proposta que fan és dotar amb 20.000 € una partida d’obres i serveis per temes  de 
carrers , herbes i demés i una partida d’activitats culturals, perquè en el pressupost inicial no es 
va dotar la Festa de la Primavera d’Hivern, i 5.000 € per activitats de participació ciutadana i 
activitats de Festa Major. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno per dir que a la comissió van demanar el detall d’aquestes partides 
i fins ara no ho han tingut, per tant els faltava informació. 
 
La Sra. Fernandez pregunta a què és deguda la diferència del 70% a la partida de participació 
ciutadana. 
 
El Sr. Alcalde respon que no entén la pregunta. 
 
La Sra. Fernandez explica que a la partida hi havia 7.972,57 € i s’ha incrementat en 5.493,04 €, 
el que representa un 70 %, per això vol saber què ha passat perquè hi hagi aquesta pujada, 
doncs les altres partides no han  pujat tant. 
 
El Sr. Alcalde explica que quan es fa el pressupost hi ha uns crèdits inicials, als que van posar 
7.972 € per participació ciutadana i ara consideren augmentar-ho, doncs quan es fa el pressupost 
el que es fa és pressuposar, però consideren que per fer activitats de participació ciutadana i una 
part de la Festa Major s’ha de dotar aquesta partida inicial de 5.493 € més. 
 
La Sra. Fernandez pregunta si també hi ha inclosa la Festa de la Vaca. 
 
El Sr. Alcalde respon que no. 
 
La Sra. Fernandez diu que ella ha entès que amb els diners que es destinen a l’activitat ciutadana 
també entra la Festa de la Vaca, per això no son 3.000 € sinó un 70 %. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que no entén a què es refereix. 
 
La Sra. Fernandez diu que vol saber perquè aquesta partida puja un 70% més que les altres 
activitats. 
 
El Sr. Alcalde diu que hi ha uns pressupostos inicials del que es pressuposa que es necessitarà, 
per exemple, la partida 1532 de treballs realitzats per altres empreses que va destinada a 
reparació de carrers, a vegades es supera l’import inicial i es queda curta, és el que ha passat 
amb la de participació ciutadana ,per això ara la doten de més diners per poder complir el que 
consideren que s’ha de fer i, en aquest cas, el creixement és del 70 %, però això és irrellevant. 
 
La Sra. Fernandez torna a dir que la diferència és d’un 70% i que s’hauria d’haver mirat abans i 
que la diferència fos d’un 30 o 40 %. 
 
El Sr. Alcalde explica que si a una partida hi posen 100.000 € per reparacions de comptadors de 
la xarxa d’aigua però en una avaria ja hi han d’invertir 30.000 €, el que faran, si hi ha romanent, 
és dotar aquella partida de més diners per poder donar servei i que la resta de l’any es puguin 
seguir fent les reparacions. I aquí és el mateix, es dota a la partida amb el 70 % més, però no té 
res a veure, és irrellevant. 
 
La Sra. Fernandez diu que per activitats de participació ciutadana ho troba exagerat. 
 
El Sr. Alcalde respon que és perquè ella representa el que representa i en canvi ells creuen molt  
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en la participació ciutadana. 
 
 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 
 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 
 

A FAVOR  x  x  x  
EN CONTRA       

 

ABSTENCIONS x  x  x  
 

 

 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi ha. 

 

3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL EL DIA 30 DE MAIG DE 2023, EL 5 DE JUNY DE 2023, I EL 3, 
12 I 17 JULIOL DE 2023, I LES SESSIONS EXTRAORDINÀRIES DEL 9 I 14 DE JUNY DE 2023.- 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 143/2023, de 20/04/2023, al 299/2023 de 18/07/2023), (Medi 
Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 20/2023, de 2/05/2023, al 27/2023, de 8/06/2023), 
(Obres i Serveis, del 24/2023, de 26/04/2023, al 38/2023, de 15/06/2023), (Sanitat, Tinença 
Responsable i Benestar Animal, del 7/2023, de 13/06/2023, al 8/2023, de 13/06/2023), 
(Urbanisme, del 146/2023, de 20/04/2023, al 185/2023, de 15/06/2023), (Turisme, Comerç i 
Consum, el 4/2023, de 09/06/2023), (Esports, el 9/2023, de 4/05/2023), (Educació, del 1//2023, 
de 9/05/2023, al 27/2023, de 5/07/2023), (Acció Social, del 29/2023, de 27/07/2023, al 39/2023, 
de 12/07/2023), (Participació Ciutadana de l’1/2023, de 12/07/2023, al 2/2023, de 13/07/2023), 
(Obres i Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, de l’1/2023, de 5/07/2023, al 6/2023 de 14/07/2023), 
(Joventut, del 4/2023, de 14/06/2023, al 5/2023, de 15/06/2023), (Acció Climàtica, Eficiència 
Energètica i Biodiversitat, de l’1/2023, de 30/06/2023, al 4/2023, de 12/07/2023), (Cultura, Festes, 
Patrimoni i Arxiu Històric, l’1/2023, de 5/07/2023).- 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
 
3.4.-DONAR COMPTE DE L’ INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA TRAMÈS 
AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA FINANCERA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 15/2010, RELATIU AL 
SEGON TRIMESTRE DE 2023.- 
 

INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 

En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa l’article 4 del 
R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i següents de la Llei 39/1988 
de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten el següent informe en l’estricte ordre 
econòmic amb relació a: 
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L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, per 
la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les factures 
impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2023. 

FETS 

El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva publicació, es a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu 
últim de la Llei és la disminució dels terminis de pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions 
comercials, dins les quals si troben les realitzades per les administracions públiques, (especialment les de 
capítol 2 i 6 del pressupost de despeses). 

Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes per part de 
les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 

 

FONAMENTS DE DRET 

 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 

- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de Contractes del Sector 
Públic 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 

 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis 
que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració General de l’Estat, que ha 
d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui 
incomplint el termini. 

 

2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública sobre el 
compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 

 

3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar trimestralment un 
informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les 
obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de 
les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 

 

4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest informe 
s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord amb 
els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats locals. 
Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part de 
les administracions públiques. 
 

Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  Tresoreria 
i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  previstos en 
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aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà necessariament el número 
i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  incomplint el termini,  així com 
l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents del Ministeri d’ Hisenda i 
Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, als de les Comunitats Autònomes 
que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, tingui  atribuïda la tutela financera de las 
Entitats locals, sense perjudici de la seva possible presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 

 

Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  informe, 
proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com annexes. 

Atès que  l’ informe referent al 2on trimestre de l’any 2023 ja s’han presentat als òrgans competents del 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i Finances de la Generalitat 
de Catalunya, als efectes oportuns. 

Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 

Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu al respecte 
que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local”, l’article  5.4, 
de la mateixa norma disposa: 

Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 

4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha d’incorporar a 
l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o els documents justificatius 
respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació en el dit registre i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi 
justificat l’absència de tramitació. El ple, en el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual 
tingui coneixement d’aquesta informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i 
documents que se li hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 

 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa de les dades de l’atur a Vacarisses, que al maig era d’un 7,50 % registral 
i el mes de juny ha pujat en 1 persona i estan al 7,63 %, 2 punts per sota de la mitjana de la 
comarca. 
 
També informa de les queixes que  hi ha hagut per episodis de pudors que han estat 8 al maig, 
16 al juny i 13 al juliol, amb un total de 1287 des de juny de l’any 2020. 
 
Per altra banda el Sr. Alcalde excusa l’absència de la regidora Jasone Mendizabal per motius 
familiars. 
 
A continuació el Sr. Alcalde dona la paraula a la Sra. Sancho, qui llegeix la declaració institucional 
amb motiu del 28 de juny: 
 
 
4.1.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DEL 28 DE JUNY, DIA INTERNACIONAL DE 
L’ORGULL O PER A L’ALLIBERAMENT LGBTI+ 
 
Encara avui l’orientació sexual i la identitat de gènere condicionen la vida de les persones en una 
societat binària i heteronormativa, que sovint exclou la diversitat sexual i de gènere, i vulnera els 
drets de les persones LGBTI+. Per això, el 28 de juny reivindiquem el dret de les persones a ser 
com vulguin ser i a poder viure la seva identitat amb plenitud en totes les etapes de la vida, sense 
haver de patir desigualtats, discriminacions o violències.  
 
Reivindiquem el dret de la infància a expressar la seva identitat de gènere sense que vingui cap 
autobús a negar-ne l’existència. El dret d’adolescents i joves a no patir assetjament a l’escola i a 
expressar-se lliurement en espais de lleure o esportius. El dret a caminar pel carrer sense por, 
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rebre insults ni patir agressions per ser qui som o per anar agafats de la mà amb la parella. El 
dret a formar una família amb una persona del mateix sexe i que no et preguntin pel «pare» i la 
«mare».  
 
El dret a no ser descartat en l’accés a un lloc de treball pel fet de ser una persona trans* i el dret 
que l’Administració et tracti amb el gènere amb què t’identifiques. El dret d’accedir a recursos i 
serveis especialitzats tant si vius en una gran ciutat com en un micropoble. El dret de les persones 
grans a no haver de tornar a l’armari quan perden la seva autonomia personal i han de viure en 
una residència.  
 
Uns drets que són fruit de molts anys de lluites i que s’han de defensar dia a dia i des de tots els 
àmbits, seguint el fil vermell de les persones LGBTI+ que el 1969 van liderar la revolta de 
Stonewall fartes de la repressió policial i de l’exclusió social que patien. De les dones trans* que 
el 1977 van posar el seu cos davant la policia durant la primera manifestació LGBTI+ que va tenir 
lloc a Barcelona, en protesta per una llei franquista que criminalitzava el col·lectiu. Del moviment 
associatiu que durant la dècada dels 80 i els 90 va impulsar campanyes d’educació sexual per a 
tota la població per aturar el VIH o de les entitats que han persistit durant anys fins a aconseguir 
l’aprovació de lleis d’igualtat i combatre l’LGBTI-fòbia en tots els àmbits de la societat. Totes 
aquestes lluites han fet de Catalunya un país capdavanter en la lluita a favor de la justícia i els 
drets humans. 
 
Uns drets que des dels poders públics s’han de preservar a partir del desplegament de les lleis 
d’igualtat i de polítiques públiques que garanteixin l’accés de totes les persones als recursos i 
serveis a tot el territori, tal com fem des de la Xarxa de Serveis d’Atenció Integral LGBTI (SAI), 
recentment reconeguda per la Comissió Europea amb el premi Capitals Europees de la Inclusió 
i la Diversitat.  
 
Uns drets que han d’interpel·lar el conjunt de la societat, perquè s’exerceixin i es defensin de 
manera col·lectiva. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
Intervé el Sr. Heredia qui diu que li agradaria deixar constància, respecte la declaració 
institucional que acaba de llegir la regidora, que el seu partit no hi ha votat a favor ni han signat 
per tal que es llegeixi aquí al ple. Demana al Sr. Alcalde si pot donar la seva opinió al respecte. 
 
El Sr. Alcalde respon que ells acostumen a deixar opinar a la gent, al contrari que ells. 
 
El Sr. Heredia diu que ells també ho fan. Segueix dient que aquesta ideologia de gènere de la 
que parlen ells, assumida per tot l’arc parlamentari excepte per Vox, ha impregnat tota la visió 
sobre el sexe i el gènere del nou feminisme. Diu que els seus postulats neguen la realitat biològica 
i pretenen difuminar conceptes d’home i dona per substituir-los per nous drets ficticis com 
l’autodeterminació de gènere, segons el qual cada persona pot escollir la seva identitat sexual 
en cada moment segons com es senti amb independència de la seva realitat biològica. En 
conseqüència rebutgen que els sexes home i dona siguin realitats certes, diferents i 
complementaries,  i consideren que el que és decisiu és el gènere, un concepte inventat 
artificialment per articular tota la seva ideologia. També diu que aquest moviment global ha 
contaminat també la legislació nacional i autonòmica generant inseguretat jurídica i estigmatitzant 
els ciutadans, que entenen que la majoria dels seus problemes no varien segons el seu sexe, 
orientació sexual o autopercepció, sinó que son comuns als dels seus compatriotes. 
El Sr. Heredia diu que vol aclarir que seguiran defensant el concepte natural de família, que és 
el pare i la mare, doncs creu que defensant aquest concepte s’estalviarien molts problemes de 
salut mental que hi ha avui en dia. 
Per acabar diu que les dones i els homosexuals no necessiten Punts Liles ni un servei 
d’intervenció integral LGTBI+, sinó el que necessiten és protecció real. 
 
Intervé el Sr. Garrido qui diu que està en desacord total amb el que ha manifestat el Sr. Heredia 
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i demana un aplaudiment per la regidora que ha llegit el manifest. 
 
Per altra banda diu que hi ha uns senyals de trànsit tombats que poden provocar un accident i 
demana que es reparin. 
 
El Sr. Alcalde demana si els pot dir on estan situats aquests senyals. 
 
El Sr. Garrido diu que estan al camí de La Creu. 
 
Intervé el Sr. Avilés qui demana al Sr. Alcalde que apagui el seu micròfon quan tenen la paraula 
la resta de regidors, perquè sinó la càmera no grava a qui està parlant. 
 
El Sr. Alcalde diu que la càmera salta sola i enfoca a qui parla. 
 
El Sr. Avilés diu que tampoc estan gens d’acord amb les declaracions que ha fet el Sr. Heredia 
respecte el col·lectiu LGTBI+, al contrari, es posicionen a favor de la declaració institucional que 
ha llegit la senyora Sancho. 
 
Per altra banda, en relació, al protocol de recollida dels animals de companyia, a les comissions 
informatives van estar repassant alguns casos en els que el protocol no funcionava i es per això 
que prega a la regidora de Benestar Animal que es revisi amb caràcter urgent el protocol i ofereix 
al seu partit per participar en aquesta revisió. 
 
Respecte al tema de l’aigua, li pregunta al Sr. Casas per la situació actual i diu que, segons la 
darrera publicació al Telegram,  el cabdal disponible és de 1.800m³ al dia i el consum diari ha 
pujat notablement. Per tant, volen saber la previsió de les actuacions davant aquest augment.  
També en relació a l’aigua pregunta pel pou del Palà, si encara tiben de generador, fins quan 
està previst que segueixi així i si tenen previst tornar a posar en marxa les reunions de la taula 
de l’aigua que havien de començar aquesta setmana, però no ha estat així. 
 
Pel que fa a les obres de l’avinguda Muriel Casals demana el cost real de les obres doncs, al ple 
del mes de març van demanar el pressupost, però encara no el tenen. També volen saber en 
quin estat es troba el projecte de la valoració d’aquestes obres, si tenen previst generar algun 
informe. 
 
Per acabar, en relació a les obres de la nova prefectura, diu que sembla que estiguin aturades i 
pregunta a què es degut . 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui en relació als talls constants de la llum, pregunta com poden 
reclamar els veïns pels danys que diuen que estan tenint i que no hagin de fer les reclamacions 
individuals. 
 
En resposta als talls de llum el Sr. Alcalde informa que van trucar a la Generalitat perquè des de 
Endesa no rebien resposta i, finalment, els van respondre la carta i també els van trucar. Explica 
que hi van haver uns primers talls per una avaria en la línia que ve de Sant Vicenç cap aquí per 
l’impacte d’alguna cosa, i van haver de fer tot el recorregut de la línia a peu per trobar l’avaria. I 
per l’altra banda son els talls programats per dilluns i dimarts, que es van instal·lar uns 
generadors per tal d’evitar que els veïns patissin els talls però, tot i el càlcul del consum que van 
fer, per alguna anomalia, en algun moment es sobrepassava el consum que no passava per 
xarxa i van haver de modificar el generador. 
Explica que també els van informar de que no hi ha hagut cap pujada de tensió. Per tant,  el fet 
de que marxi la llum i torni no afecta als electrodomèstics, com va passar fa un temps enrere. 
Explica que aquella vegada van recollir totes les queixes, les van fer arribar a Endesa però no va 
servir de res. Diu que el millor és fer una queixa particular,  perquè aquestes companyies estatals 
només busquen el benefici per damunt del servei al ciutadà. Diu que el que ells fan és posar-ho 
en coneixement d’Endesa, encara que només hi hagi una persona afectada, però també 
aconsellen sempre que els afectats facin la seva reclamació particular. 
 
En relació a les obres de la comissaria el Sr. Alcalde diu que no estan aturades, que potser hi ha 
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personal de vacances. 
 
Pel que fa a la prova pilot de l’avinguda diu que ja van dir que farien algun informe a finals d’any 
i es disculpa per no haver-los passat el pressupost i diu que ja els hi faran arribar. 
 
En relació al protocol d’animals, la Sra. Serra diu que ja en van parlar a les comissions i els 
demana que especifiquin quins son aquests punts que no funcionen del protocol per poder 
treballar-ho. Explica que el protocol s’ha treballat juntament amb Policia i amb l’assessorament 
d’especialistes en dret animal de Terrassa i, com van comentar a les comissions informatives, 
també hi ha una part de recursos que depèn de l’ajuntament, doncs no sempre es pot acudir al 
moment i, a vegades, quan la persona encarregada de fer la recollida arriba l’animal ja ha marxat 
i és difícil perseguir-lo i agafar-lo...,  per això els demana els punts en els que cal incidir per poder 
revisar-los. 
 
El Sr. Avilés diu que està molt bé que tinguin aquest protocol i gràcies a ell s’actua en la gran 
majoria dels casos de manera satisfactòria, però quan no funciona crea un greuge important tant 
per l’animal com per la persona que se’l troba,  i veu que no se li dona una solució. 
Explica que el protocol s’activa en funció de l’horari, o a través de l’OAC o de la Policia, amb qui 
l’usuari contacta, indica la situació de l’animal, on es troba i en quines condicions, però al moment 
de la recollida de l’animal i la lectura del xip és quan falla, almenys ells tenen coneixement de 3 
casos que no s’han resolt de manera satisfactòria durant el mes de juny i al final, a altes hores 
de la nit, ha estat l’usuari el que ha hagut de trobar una solució. 
Per això pregunta què es podria fer, quines alternatives tenen i es tornen a oferir pel que els 
necessitin per tal de solucionar-ho. 
 
Intervé el Sr. Casas qui, en relació a la mesa de l’aigua, els va dir que si no podia ser aquesta 
setmana seria la següent, perquè s’havia de mirar l’agenda. 
Per altra banda diu que la capacitat d’extracció d’aigua que tenen juntament amb l’aportació de 
Mina és de 1.800 m³ aproximadament,  i ja porten un parell de setmanes que pràcticament s’ha 
consumit aquest cabdal. Diu que estan fent avisos per tal que la gent sigui responsable en l’ús 
de l’aigua i el seu consum i que entenen que estan a l’estiu i la gent es dutxa més, però també 
es reguen jardins, horts, s’omplen piscines..., el que fa que el consum s’accentuï. 
Segueix dient que les properes setmanes s’espera una disminució dels consums, perquè es 
període de vacances i esperen no haver d’arribar , com han pogut fer fins ara, als talls de 
subministrament. 
Afegeix que estan patint i han de patir tots plegats, doncs no és una cosa només de l’equip de 
govern, sinó que tothom n’ha de ser responsable. 
Respecte al pou del Palà diu que funciona amb generador des de novembre de 2022, que es va 
posar en marxa. Diu que ells ja tenen l’escomesa feta i que només falta que Endesa vingui i faci 
la connexió, però no els poden dir per quan ho tenen previst. 
 
En resposta a una pregunta que va fer la Sra. Moreno en relació a l’aforament de la piscina, el 
Sr. Casas diu que a la web de l’ajuntament hi ha la informació i ,pel que fa al que li van demanar 
dels carregadors, diu que han demanat dues subvencions: la del pla MOVES II i MOVES III per 
fer 4 punts de càrrega més, 2 a l’aparcament municipal del CAP i 2 més al poliesportiu. 
 
Intervé el Sr. Piqueras qui diu que realment han vist que sí que costava molt arribar a la informació 
sobre l’aforament a la piscina i, per això, a partir d’avui ja es pot trobar a la pagina d’inici de la 
web. 
 
Pren la paraula la Sra. Sancho qui, adreçant-se al  Sr. Heredia li diu que ells sempre estaran al 
costat d’aquelles persones que van estar perseguides durant molts anys per part d’aquells dels 
que ells son hereus actualment, persones com un dels majors representants de la poesia de la 
generació del 27, el Sr. Lorca, que va ser assassinat per la seva condició sexual. També li diu 
que ells defensen molt el que diu la sacrosanta constitució, però el que fan es vulnerar els 
principis i drets fonamentals d’aquesta, com l’article número 10 que diu que “la dignitat de les 
persones i els drets inviolables que li son inherents, el lliure desenvolupament de la personalitat, 
el respecte a la llei i als drets dels altres son fonament de l’ordre polític i de la pau social”, article 
14 sobre la igualtat davant la llei i l’article 18 del dret a la intimitat. 
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En relació al que ha dit el Sr. Heredia de la família, la Sra. Sancho diu que una família no només 
pot estar formada per un pare i una mare, sinó que hi ha diferents tipus de famílies, 
monoparentals, amb un pare i una mare, com ells defensen, amb dues mares o dos pares. A 
més ,d’això de que hi ha fills de matrimonis del mateix sexe amb problemes mentals, diu que ella 
en coneix molts i en cap cas és així. 
Pel que fa al Punt Lila diu que és important a qualsevol festa major, doncs hi pot anar qualsevol 
jove que hagi patit una agressió sexual o violència de gènere i demanar ajut. 
 
Li pregunta al Sr. Heredia en què es basen per dir el que ha dit de les malalties mentals, quines 
proves tenen i si han parlat amb nens que diguin que tenen malalties mentals per tenir dos pares 
o dues mares. 
També explica que ella coneix nens d’11 i 12 anys que ara s’han identificat com a nenes i tenen 
molt clara la seva identitat sexual i, si ara els escoltessin parlar,  fliparien de la seva mentalitat. 
 
Per acabar recomana al Sr. Heredia que miri la vida en colors i no pas en blanc i negre. 
 
El Sr. Heredia respon que ells defensen un concepte de família natural de pare i mare i estan 
convençuts que s’estalviarien molts problemes de salut mental a nens de matrimonis 
homosexuals. 
En relació al Punt Lila, diu que la protecció l’ha de fer la Policia, en el moment que hi ha un abús 
o violació és la Policia qui ha d’ajudar a aquestes dones o a aquests homosexuals, i  el culpable 
no hauria de sortir mai més de presó. 
També diu que no entén exactament en què han ajudat amb els punts liles,  doncs no han vist 
que hi hagi cap avenç en aquest sentit. 
 
El Sr. Alcalde demana al Sr. Heredia que no ofengui a ningú amb les seves intervencions. 
 
  
 
Essent les dinou hores i 35minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de 
la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

  
 
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
 

 

 


